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Pedagogická fakulta MU         Zápisy ze zasedání AS PdF MU – ak. r. 2021/2022 

Č. j. MU-IS/209226/2021/1525525/PdF 

 

Zápis z 1. zasedání AS PdF MU 

ze dne úterý 5. října 2021 

(od 14:00, konferenční místnost RUV, Poříčí 7) 

Přítomni: 

Komora akademických pracovníků:  Studentská komora: 

doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D.   Bc. Michal Bezůšek 

doc. RNDr. Jaroslav Beránek, CSc.   Karel Frnka  

doc. Mgr. Petr Hala, Ph.D. et Ph.D.   Mgr. Bc. Eliška Krňávková (Hegerová) 

Mgr. Petr Kamenický, Ph.D.    Bc. et Bc. Dominik Levíček 

doc. Mgr. Jana Kratochvílová, Ph.D.   Bc. Eliška Maršíková 

PhDr. Mgr. Dana Zámečníková, Ph.D.  Michaela Skalníková 

doc. Mgr. Petr Najvar, Ph.D.    Mgr. Zuzana Szabó Lenhartová 

Mgr. Anastasija Sokolova, Ph.D.   Filip Versteeg 

Mgr. Jiří Šibor, Ph.D.     Bc. Ondřej Voráč 

Mgr. Jaroslav Vrbas, Ph.D.     

       (přítomno celkem 19 senátorek a senátorů) 

Omluveni: 

Mgr. et Mgr. Marek Lollok, Ph.D. 

Mgr. Martin Vrubel, Ph.D. 

Dominik Justin Zelinka        

Mgr. Pavla Žáková 

 

Hosté:  

doc. PhDr. Jiří Němec, Ph.D. 

prof. PhDr. Mgr. Tomáš Janík, Ph.D. 

doc. PhDr. David Kroča, Ph.D. 

doc. Mgr. Tomáš Káňa, Ph.D. 

PhDr. Helena Vaďurová, Ph.D., M.Sc. 

Mgr. Ing. Daniela Němcová 

Mgr. Jan Šplíchal 

Mgr. Petr Šimík 

 

Zapisovatel: 

Mgr. David Košatka  
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Návrh programu zasedání senátu: 

 

1. Organizační informace 

2. Schválení programu zasedání 

3. Schválení zápisu z 8. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2020/2021 

4. Schválení Podmínek a kritérií pro přijetí ke studiu v bakalářských, navazujících 

magisterských a cizojazyčných studijních programech na PdF MU pro akad. rok 

2022/2023 

5. Projednání odměn a stipendií pro členky a členy AS PdF MU  

6. Různé  
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1. Organizační a personální informace 

Předseda Adam zahájil 1. zasedání AS v roce 2021/2022. Uvítal členy a členky akademického 

senátu i hosty a seznámil přítomné s personálními změnami ve složení AS PdF MU. První 

změna se týká Petra Kopečného, který ukončil pracovní poměr na MU a pozbyl mandát 

senátora. Jeho nástupkyní se stala dr. Dana Zámečníková, s mandátem souhlasí. Senátorka 

Eliška Hegerová (nyní Krňávková) ukončuje studium a tím pádem přijde o mandát senátorky 

(bude oficiálně potvrzeno). 

AS PdF se bude od tohoto akademického roku scházet v konferenční místnosti RUV (více 

prostoru, lépe vyhovuje hygienickým nárokům) 

2. Schválení skrutátorů  

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Petra Halu a sen. Michaelu 

Skalníkovou jako skrutátory 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021/2022. 

Pro: 18, proti: 0, zdrželo se: 0. 

 

AS PdF MU schvaluje program 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2021/2022, jak 

byl předložen. 

Pro: 18, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

3. Schválení zápisu z 8. zasedání AS PdF MU 

 

Předseda Adam obdržel jeden návrh na formulační zpřesnění k 8. zápisu zasedání AS PdF 

MU. Bylo zapracováno. 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 8. zasedání AS PdF MU v akad. 

roce 2020/2021. 

Pro: 18, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

4. Schválení podmínek a kritérií pro přijetí ke studiu v bakalářských, navazujících 

magisterských a cizojazyčných studijních programech na PdF MU pro akad. rok 2022/2023 

 

Na zasedání dorazil sen. Vrbas. (počet přítomných senátorek a senátorů: 19) 

 

Předseda Adam zařadil tento bod z důvodu potřeby dostatečného předstihu na projednání. 

Děkan Němec připomněl, že tento bod se projednává každoročně. Novinkou pro tento rok jsou 

změny v percentilu přijímaných studentů. Fakulta přistoupila na požadavek zvýšení 
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minimálního percentilu. Fakulta se nechce orientovat pouze na výsledky TSP, ale zohledňuje i 

talent proaktivních studentů, který může vést k prominutí TSP. 

Prod. Káňa představil změny v podmínkách a kritériích přijímacího řízení bakalářských a 

navazujících magisterských programech. Ve struktuře bakalářských programů nedošlo téměř 

k žádným změnám. U navazujících magisterských programů budou nově vidět červeně odkazy, 

které ukazují programy, které ještě nejsou akreditován. Schvalovat se bude maximum možných 

programů včetně těch, které ještě nejsou akreditovány. Podmínky přijímacího řízení musí být 

k dispozici k 1. listopadu u Bc. programu, u dalších do konce ledna. Při neschválení podmínek 

by bylo nutné se sejít znovu před 1. listopadem 2021. U Bc. programů je sjednocen minimální 

percentil 30 na žádost rektora. Nově je oborová zkouška do programu francouzský jazyk ve 

vzdělávání. U NMgr. programu budou zkoušky rovněž prezenčně a byly rozšířeny podmínky 

prominutí vstupního testu do programu učitelství. To se týká prospěchu, který je nižší než 1,5 

a to v rámci Bc. studia za roky 2017-2022.  

Předseda Adam vznesl dotaz na maximální počet přijatých studentů a jak je tato hodnota 

stanovována. 

Mgr. Šimík (vedoucí studijního oddělení) vysvětlil, že hodnota reflektuje zkušenost 

z předchozích let a naplňuje literu zákona. Je důležité rozlišovat mezi přijatým a zapsaným 

studentem. 

Sen. Levíček se doptal, co se děje se studenty, kteří nesplní minimální percentil 30 v souvislosti 

s možností neotevření studijního programu. 

Prod. Káňa vnímá, že i v případě nepřijetí studentů pod percentilem 30 se kapacitu většinou 

daří naplňovat. 

Děkan Němec konstatoval, že změna se dle propočtů týká jednotek studentů. Jde o 

minimalizování bariéry mezi Bc. a NMgr. studijními programy. 

Prod. Káňa doplnil, že se jednalo o snahu sjednocení průměrů. 

Mgr. Šimík vysvětlil, že kdyby se některý z programů neměl otevřít vůbec, protože nejlepší 

uchazeč by měl méně než 30 percentil, děkan může vyhlásit 2. kolo přijímacího řízení. 

Děkan Němec: V posledních letech se daří naplňovat i programy, u kterých se to předtím 

nedařilo. 

Sen. Kratochvílová se doptala na množství (dodatečně) přijímaných studentů. Stává se ji, že 

se přihlásí množství studentů, např. u učitelské propedeutiky, které pak nemá kdo učit. 

Děkan Němec: Čísla vycházejí z určitých postupů a modelací. Snahou fakulty je mírný růst 

v řádu 5-10 %. K maximálnímu množství přijatých studentů, uvedených v článku 6 dokumentu 

Podmínky a kritéria přijetí ke studiu v bakalářských a magisterských (pětiletých) studijních 

programech na Pedagogické fakultě Masarykovy univerzity platná pro akademický rok 

2022/2023 nemůže dojít. 

Prod. Káňa přirovnal přijímací řízení k volbám, které na rozdíl od přijímacího řízení mají 

průzkumy. Snahou fakulty je také udržet diverzitu, aby se všechny programy naplnily. 

Mgr. Šimík vnímá čísla maxima možného množství přijatých jako vhodný výchozí bod pro 

stanovování strategií směrem k vytváření úvazků. Počítá se i se studenty, kteří podají více 

přihlášek v rámci jedné fakulty. 

Sen. Kratochvílová akcentovala potřebu, aby tato čísla byla pokud možno průběžně 

diskutována i s ní. 

Děkan Němec navrhl sen. Kratochvílové, aby počítala s tím, že může být mírný nárůst 

studentů. 
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Sen. Bezůšek se dotázal, zda má fakulta k výsledkům přijímacího řízení nějaká statistická data 

a zda výsledek v TSP souvisí se studijní neúspěšností.  

Děkan Němec: tato data ne zcela korelují. V posledních letech však již nebyl přijat student 

s percentilem 0. To se dělo v minulosti a nebyla to dobrá vizitka pro fakultu. Studenti s vyšším 

percentilem se umí lépe orientovat v systému a nepropadají do záchranných sítí instituce. 

Fakultě to v průměru vyhovuje, že univerzita stanovuje tato minima.  

Sen. Bezůšek věří, že data by byla zajímavější z celouniverzitního pohledu. 

Děkan Němec doufá, že v budoucnu by mohly být zohledňovány subtesty v rámci přijímacího 

řízení. 

Prod. Z. Janík přednesl změny v rámci přijímacího řízení cizojazyčného programu. Letos je 

daleko více zahraničních studentů. Z důvodu covidové situace však mnoho z nich do studia 

nenastoupí. Termín přijímacího řízení bude nově sjednocen s českými Bc. a Mgr. programy. 

Novým kritériem bude také online pohovor v rámci přijímacího řízení. U přijímacích zkoušek 

do doktorského studijního programu byly podmínky také sjednoceny s českými programy, 

protože i v tomto segmentu roste zájem o studium na PdF MU.  

Předseda Adam se doptal na datum přijímacího řízení uvedeného v předložené textaci 

dokumentu. Zdálo se mu, že rok neodpovídá. 

Prod. Z. Janík potvrdil, že v dokumentu je toto datum uvedeno několikrát chybně; má být 

uvedeno datum 2022 místo současného 2021. Bude opraveno. 

Sen. Versteeg vznesl dotaz ohledně nejasností v oblasti, co vyučující očekává v rámci 

přijímacího řízení od studentů, kteří přicházejí ze střední školy a zda to reflektuje následné 

zkoušky na fakultě? 

Děkan Němec věří, že principiálně v tomto nelze hledat korelaci. TSP není oborový test. Od 

oborových testů se opustilo, protože nebylo možné vymyslet dostatečně validní a komplexní 

testování. 

Prod. Vaďurová reagovala na dotaz ohledně statistik. Na webu MUNI existují data o studijní 

neúspěšnosti. Tyto informace jsou volně dostupné. Pro zápis uvedla přímý odkaz: 

https://portal.muni.cz/univerzita/o-nas/data-a-analyzy/studijni-neuspesnost  

Sen. Najvar připomněl, že vedle obecných studijních předpokladů a oborových předpokladů 

jsou ještě u uchazečů důležité profesní předpoklady. 

Sen. Versteeg: Jsou příklady studentů, kteří byli úspěšní v TSP, ale ne tolik úspěšní v rámci 

svého oboru.  

Děkan Němec nevidí neúspěšnost jako jednofaktorový problém. Faktorů je vždy více. Jeden 

z nejdůležitějších je nenaplnění očekávání z volby programu a to jsou jen těžko ovlivnitelné 

faktory. 

Prod. Vaďurová: tato data by měla být k dispozici, případně je možné se na ní obrátit s žádostí 

o tato data. 

Sen. Skalníková upozornila na případ konkrétního vyučujícího, který mohl být důvodem 

studijní neúspěšnosti. 

Děkan Němec uvedl, že tomuto vyučujícímu již skončila smlouva a působí pouze jako 

externista u vyšších ročníků. Existují platformy, kde lze tyto obavy verbalizovat. 

Sen. Káňa doplnil, že v případě problému s vyučujícím funguje transparentně struktura v rámci 

programu a existují konkrétní lidé, na které se obracet. 

Sen. Kratochvílová dala ke zvážení další benefity k percentilu, které by pomohly k přijetí. 

https://portal.muni.cz/univerzita/o-nas/data-a-analyzy/studijni-neuspesnost
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Děkan Němec vnímá nalezení takového kritéria jako značně komplikované. 

Sen. Versteeg vznesl dotaz, zda by se nedalo s předstihem pro zájemce o studium dát 

k dispozici témata konkrétních předmětů apod. 

Předseda Adam: Zaměření programů i sylaby předmětů jsou k dispozici na webových 

stránkách jednotlivých programů. 

Prod. Kroča vidí jako nejlepší variantu, když se zájemce o studium dostaví na dny otevřených 

dveří. Všechny sylaby jsou navíc volně dostupné. 

Sen. Sokolova: v rámci propagace dávají u nich na katedře informace i na sociální sítě (je sama 

garantkou programu). 

Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke studiu v 

bakalářských, navazujících magisterských a cizojazyčných studijních programech na PdF MU 

pro akademický rok 2022/2023. 

Pro: 19, proti: 0, zdržel se: 0 

 

5. Projednání odměn a stipendií pro členky a členy AS PdF MU  

 

Předseda Adam představil bod, týkající se odměn a stipendií pro členy AS PdF MU. Usnesení 

pro minulé funkční období bylo přijato 15. května 2018 dle vzoru AS MU. Na popud studentské 

komory bylo tehdy s vedením fakulty domluveno, že toto usnesení bude analogicky přejato, 

pouze s upravenými částkami. Usnesení nebylo v minulosti ohraničeno dobou platnosti a po 

právní stránce platí i přes to, že probíhá nové funkční období AS. Předseda Adam vidí potřebu 

toto usnesení znovu projednat, ačkoliv to fakticky nutné není. 

Návrh odměn členek a členů AS PdF MU pro funkční období 2021-2023 byl přítomným 

senátorům a senátorkám prezentován na projektoru (viz Příloha 1 tohoto zápisu).  

Sen. Levíček vznesl dotaz, zda by bylo možné projednat individuálně případ sen. Elišky 

Krňávkové (Hegerové), která v nejbližší době složí mandát, tedy zda by i jí mohlo být ještě 

před ukončením studia vyplaceno stipendium. 

Předseda Adam s vyplacením stipendia sen. Krňávkové (Hegerové) počítá.  

Další dotazy nebyly vzneseny. 

 

AS PdF MU projednal návrh na odměny a stipendia pro členky a členy AS PdF MU a bude se 

nadále řídit usnesením AS PdF MU z 15. 5. 2018. 

 

Pro: 15, proti: 0, zdrželo se: 4 

 

 

Předseda Adam vyhlásil přestávku. 

 

 

6. Různé 

 

Prod. Vaďurová: Byla ustavena Komise pro podporu studentských aktivit (ne v rámci AS, 

nýbrž pod její gescí), která se bude zabývat mj. přidělováním finančních prostředků pro tento 

účel.  
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Sen. Sokolova: Uvítala by, kdyby byla v rámci ustavujícího zasedání (i jindy při volbě členek 

a členů komisí) možnost představit kandidáty formou krátkého medailonku či uvedení důvodů, 

proč by měli být voleni. Analogicky se postupuje při představování kandidátů na 

předsedkyni/předsedu AS. 

Sen. Lenhartová: ne vždy musí být člověk, který se do komise hlásí (např. ekonomické), 

expertem. Jde do jisté míry o politickou záležitost. Expertíza by tak neměla být jediným 

kritériem volby. 

Předseda Adam nevnímá tyto argumenty jako protichůdné. 

Sen. Bezůšek navrhl možnost představit senátu kandidáty třeba i po první schůzi komise, tedy 

ne nutně bezprostředně před zvolením. 

Předseda Adam připomenul možnost zápisy z jednání komisí vkládat na dokumentovém 

serveru. 

 

Sen. Sokolová navrhla přátelský zápas v rámci teambuildingu AS. 

 

Sen. Vrbas se těší na slavností otevření tělocvičny a připomenul akci „Pohni Pajdákem“, na 

kterou pozval přítomné senátory a senátorky.  

 

Sen. Levíček navrhl možnost společného neformálního posezení po zasedáních AS. Dále 

vznesl dotaz ohledně připravované menzy – konkrétně, jak bude probíhat výdej jídel a zda bude 

otevřena i v soboty pro kombinované studenty? Další dotaz se týkal vyvedení komínu od menzy 

pod okny některých učeben. 

Děkan Němec prosil, aby tlak na menzu byl vyvíjen i na jiných platformách (např. SKM). 

Doporučil toto téma komunikovat přes stravovací komisi. V případě plánování menzy byl 

investován obrovský čas do příprav. Nově vystavený komín nebyl s nikým konzultován a 

fakulta na tom nenese vinu.  

Taj. Němcová viděla jednotlivá řešení a technické vyvedení komínu se tam objevilo až 

v pozdější fázi. Stavba je v řešení rektorátu. Kvůli tomuto technickému problému bylo 

vyvoláno i zvláštní jednání. Komplikace jsou v kolaudaci a příspěvcích MŠMT, přestavba proto 

není jednoduchá. Další kroky jsou v řešení. Co se týká provozu menzy, vedení má nového 

ředitele a byla zavedena nová strategie udržitelnosti. Polévka není na objednávku, bude jí dost 

ihned k odběru a bez objednání. Dále bude nabízena i polévka bezlepková – ta je na objednávku. 

Dále je na výběr k objednání předem 5 jídel, vedle toho budou mít naši studenti další 2-3 jídla 

k výběru a odběru ihned bez objednání předem (hotová jídla, saláty, raw); tam může být cena 

u některého jídla i vyšší. Vedle toho bude k dispozici i burza „uvolněného jídla“, pokud si 

student včas neodhlásí jídlo, ale nabídne jej do burzy. To se týká kolejí, kde burza funguje ad 

hoc, protože do naší menzy se bude navážet jídlo před 11 hod., takže to může fungovat jen do 

určité doby před odjezdem z menzy Vinařská (menza na PdF nebude vývařovna, nýbrž 

výdejna). Objednání bude k dispozici na https://kredit.skm.muni.cz/WebKredit/Ordering/Menu 
Sen. Kratochvílová se doptala, jestli bude k dispozici stálá nabídka bezlepkových a 

veganských jídel. 

Děkan Němec: ano, u konkrétních jídel jsou tyto varianty označeny; potvrdil, že se fakulta 

přihlásila k udržitelnému rozvoji, protože se v historii vyhazovalo veliké množství jídla. Pro 

studenty bez objednání budou k dispozici minutky.  

Sen. Hegerová doplnila, že nově by měly být i bezlepkové polévky ve standardní nabídce.  

Taj. Němcová: Zkušební provoz menzy by měl být spuštěn v lednu 2022 a zahájení ostrého 

provozu je plánováno na akademický rok 2022/2023. Na Poříčí 31 se datum ukončení stavby 

posouvá. 

https://kredit.skm.muni.cz/WebKredit/Ordering/Menu
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Předseda Adam připomněl možnost vznášení případných podnětů směrem ke stravovací 

komisi MU.  

 

Sen. Kratochvílová nabízí SKAS, jestli by se mohli zúčastnit veletrhu Gaudeamus a 

dohlédnout na prezentaci PdF na veletrhu. 

Mgr. Šplíchal je kontaktní osobou pro rektorát. Podněty ať jsou směřovány k němu. Jednotlivé 

přednášky jsou o univerzitě, nejsou o fakultě. Studenti, kteří jsou na Gaudeamu na stáncích, 

jsou proškoleni.  

Děkan Němec doplnil k podnětu sen. Kratochvílové, že toto zajišťuje obor vnějších vztahů 

MU. 

 

Prod. Káňa připomněl, že je možné navrhovat předměty na jarní semestr, které by se daly 

vyučovat online. Dále vznesl dotaz, týkající sen. Krňávkové (Hegerové) a jejímu působením 

v disciplinární komisi (pokud složí mandát senátorky, přestane být členkou Disciplinární 

komise)  

Sen. Hegerová se pro usnadnění nastalé situace rozhodla rezignovat na své členství 

v Disciplinární komisi PdF MU. 

Předseda Adam: může být tedy nominován nový člen/členka Disciplinární komise.  

Prod. Káňa na místě požádal o doplňovací volbu, pokud možno ihned.  

Předseda Adam vyhlásil 5 minut přestávku na poradu SK.  

 

Zasedání opustil sen. Najvar a sen. Kamenický. (Počet přítomných 17) 

 

Předseda Adam: po poradě SK byla jako kandidátka na členství v disciplinární komisi 

nominována sen. Eliška Maršíková. Ta s nominací souhlasí. Připomněl, že dle Jednacího řádu 

dává AS PdF MU děkanovi předchozí souhlas ke jmenování a odvolání členek a členů 

Disciplinární komise fakulty.   

 

Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Elišku Maršíkovou jako členku 

Disciplinární komise PdF MU. 

 

Pro 17, proti: 0, zdrželo se: 0 

 

Předseda Adam poděkoval všem za účast a ukončil 1. zasedání AS PdF MU v roce 

2021/2022.  

Příští zasedání se bude se vší pravděpodobností konat 2. 11. 2021. 

 

 

Zapsal: Mgr. David Košatka 5. 10. 2021 

Schválil: doc. Mgr. Martin Adam, Ph.D., předseda AS PdF MU, v Brně dne 19. 10. 2021 
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Usnesení z 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 2021/2022 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Petra Halu a sen. Michaelu 

Skalníkovou jako skrutátory 1. zasedání AS PdF MU v akad. roce 2021/2022. 

 

 AS PdF MU schvaluje program 1. zasedání AS PdF MU v akademickém roce 

2021/2022, jak byl předložen. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje zápis z 8. zasedání AS PdF MU 

v akad. roce 2020/2021. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty schvaluje Podmínky a kritéria pro přijetí ke 

studiu v bakalářských, navazujících magisterských a cizojazyčných studijních 

programech na PdF MU pro akademický rok 2022/2023. 

 

 AS PdF MU projednal návrh na odměny a stipendia pro členky a členy AS PdF MU a 

bude se nadále řídit usnesením AS PdF MU z 15. 5. 2018. 

 

 Akademický senát Pedagogické fakulty MU schvaluje sen. Maršíkovou jako členku 

disciplinární komise. 
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Příloha 1 

Odměňování členek a členů AS PdF MU (dle usnesení AS PdF MU z 15. 5. 2018) 

Člen senátu bez další funkce  1000,- Kč za účast na jednání AS PdF MU  

Člen senátu s členstvím v komisi  1500,- Kč za účast na jednání AS PdF MU  

Člen senátu s předsednictvím komise či komory  2500,- Kč za účast na jednání AS PdF MU  

Externí člen komise  2000,- Kč za semestr  

Více funkcí se nijak nesčítá.   

Výplata odměn bude probíhat dvakrát ročně.   

Odměny se budou počítat zpětně k začátku funkčního období.  

 


